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Spørgsmål nr. 375 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, om der med fordel kan planlægges 

anderledes, således at de såkaldte politibusser nedprioriteres og 

ressourcerne herfra frigøres, til at betjentene og dermed mand-

skabstider disponeres således, at flere betjente møder ind på de 

lokale steder, man har rundt på Fyn, så man ikke alene i Svend-

borg, men også på andre lokale politilokaliteter har politibe-

tjente, der er knyttet relativt mere til samme sted, så man får 

større erfaring med lokalområdet, og dermed kan sætte bedre ind 

i opgaveløsningen lokalt, dog således at man naturligvis kan 

hidkaldes til andre og større akutte sager andre steder når det er 

påkrævet, idet der henvises til nyhedsudsendelser kl. 19.30 på 

TV2Fyn den 17. og 18. september 2019 og artiklen "Sagsbun-

ker vokser hos politiet: Som at hoppe fra tue til tue, siger tillids-

mand" fra Fyens Stiftstidende/Fyens.dk den 18. september 

2019?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra Fyns Politi.

Fyns Politi har oplyst, at personale på den mobile politistation 

(politibussen) fortrinsvis består af personale, der er ompriorite-

ret fra forebyggelsesarbejde og fra den sagsbehandling, der fo-

regår hos det patruljerende personale. Det er således kredsens 

vurdering, at der ikke er tale om personale, der har en volumen, 

der giver grundlag for at kunne nedprioritere den mobile politi-

station og med samme ressource foretage en egentlig styrkelse 

af indsatsen i lokalområderne på Fyn. 

Der henvises endvidere til Rigspolitiets samtidige bidrag til brug 

for Justitsministeriets besvarelse af spørgsmål nr. 376 (Alm. del) 

fra Folketingets Retsudvalg.”
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